
 Avesta 1953-07-17 

från Rune till Lars 

Hej Lasse, 

Vi fick i dag Ditt brev och hoppas att vi förstått Dig rätt och pengarna hinner fram i tid. Hade vi fått 

lånet i bättre tid innan Du rest så hade väl reskassan kunnat vara bättre för Dig. Men det tog ju en sån 
oändlig massa veckor så det såg mörkt ut med vår resa till Italien, men nu är det klart så då Du 
kommer hem är vi väl ute och reser om ej något alldeles speciellt inträffar. Du fick pengar från Krylbo 

som jag skulle försöka lösa ut, men det gick ej utan fullmakt från Dig så dom blev kvar på posten. De 
får ligga där hela månaden så Du hinner väl hem och lösa ut dem själv. Annars är det sig likt här. Vi 
har nästan mycket att göra på verkstaden ty alla vill ha sina cyklar till vi stänger för semestern och 

Rydén är hemma då och då, hjälper till med höbärgningen. Vi hade några fina veckor strax Du reste, 
så vi var till Pålsbenningssjön och badade en söndag. I lördags och söndags var vi i Hedemora och såg 
på TT. Det var publikrekord 130.000. Vi hade ställt bilen på ett gärde för parkerade bilar men kom ej 

av det på 1 ¼ timme och hade väl göra 2 timmar hem. 

Vi åker nu ner till Krylbo med brevet får se om det kommer fram i tid. 

Vi sänder 90 kr i tior, hoppas att ingen öppnar och tar dem för Dig. 

Hälsningar från oss alla 

Pappa. 

  



 Avesta 1955-05-04 

från Rune till Lars 

Hej Lars! 

Vi är nu hemma igen från alla semesterresor. Allt gick ju bra med undantag av några små intermezzon. 

Mamma och jag var i Sigtuna – Stockholm – Norrköping – Kalmar – Karlskrona m.m. Bästa intrycket 
fick vi av Norrköping. Isabella har gått bra hela tiden. Under  Norgeresan  kollade vi bensinåtgången, 
den tog 0.82 per mil , enligt uppgift från fabriken skulle den ta 0,9, så det var ju ett bra resultat. Det 

har kommit en del post som vi sände samtidigt med brevet. En inbetalning till NKI som kom har vi 
betalt, sänder med kvittot så Du slipper betala den igen.  

Sjöberg var ju i Tyskland på semester och där köpte han ett kuvert med frimärken från Liechtenstein 

för 8 mark. Dom var avsedda för Dig sa han, så jag köper dom. Du får väl se igenom det då Du 

kommer hem och ta det Du eventuellt ej har av dem. Resten får väl Björn. Annars är allt sig likt, vi 

säljer mopeder för fullt, motorcyklarna går det sämre med i år. Vi få en lite bil för försäljning här nu. 

Den skall komma i veckan, får se om det går bättre att sälja dem. Det är en fyrhjuling, tvåtaktare i 

minsta klassen. Vi har Avesta med omnejd samt Norberg och Sala som distrikt. Den är tillverkad i 

Västtyskland och heter ”Goggomobil” 

 

 
Goggomobil 

 

För övrigt väntar vi brev från Dig så vi får höra om Du behöver något, pengar eller annat. 

Hälsningar från oss alla! 

Pappa. 

  



 Avesta 1955-10-04 

från Rune till Lars 

Hej Lasse! 

Tack för brevet. ”Förteckningen över svenska läkare” Kom nog med av misstag då vi tog papper att 

packa omkring det övriga. Du frågade i första brevet om Pelle målade något i Norge, Det blev två 
försök, men tiden blev för kort för honom då vi måste åka. med 60 som maxfart kunde det ej bli några 
längre uppehåll. Den månad i militärtjänst som jag har kvar skall fullgöras i 1956. I lördags åkte vi till 

Stockholm, Björn, Mamma och jag. Vi irrade omkring i stan hela dagen, åt, drack, och såg en massa i 
skyltfönster. Vi handlade en del också. På kvällen åkte vi ut till Fritz och Berta för konferens om Tyras 
femtioårsdag. Vi fick en massa äpplen med oss hem därifrån. På söndag var vi på Folkare stadion och 

såg Stock-car. Sjöberg och Joel Olsson hade gjort en gammal bil i ordning och var med. Den var finast 
av alla, då tävlingarna började, men efter såg den hemskast ut av alla. De vet ännu ej om det går att få 
bil av den mer, Ramen är av och den är bulig och platt från alla håll. Skulle hälsa och tacka från Björn 

och Pelle för det du sände dem. Vi skickar en del kort från semestern samt ett som Björn tog av dig 
och Pelle med min gamla kamera utan blixt. Tyra har födelsedag den 1955-10-28 så lördagen den 
1955-10-29 har vi eventuellt tänkt åka dit. Om Du kommer hem nu på hösten, så skriv i förväg, men 

försök och undvik den 29 så vi är hemma när Du kommer. 

Många hälsningar från oss alla 

  



 Mats på berget 1955-11-05 

från Rune till Lars 

Hej Lars! 

Vi väntade dej hem i går och var i Krylbo vid tåget, en ingen Lars kom, bara en flygsoldat från Säter 

som ville lifta, så vi körde honom hem. I dag var jag ner till 12.17 tåget och mamma hade en 
festmiddag i ordning, massor av köttbullar, omelett med svamp m.m. gott., men då ingen Lars kom i 
dag heller så får vi väl äta upp alltsammans själva, jag mest. Jag hoppas att Du är frisk så det inte beror 

på det? Du har väl pengar? Annars skall Du skriva och tala om så vi får hjälpa Dig. Pelle han fortsätter 
o måla. Han var ute i går och målade en fast det börjar bli för kallt nu. Vi var ute i dag på 
eftermiddagen och tittat vid en del sommarstugor som det gått att få låna, då hade han kunnat sitta i 

dem och målat utsikt samtidigt som det gått att elda. Han skall mönstra på måndag så han hade tänkt 
att tala vid dig om en del, men det går väl i alla fall hoppas jag. Björn framkallar, så snart har vi ett 
album från Spanienresan. Vi har lånat Astrid och Nisses plåtar så han gör kort åt oss av dem. För 

övrigt så väntar vi brev från Dig. Vi läste med förvåning om dina bravader på orienteringens område, 
men Du skall ta det lugnt. Ta den fysiska träningen med förstånd. Ingen tycks tacka en soldat om han 
förstör sin hälsa, det är endast om han har ”förstånd” att dö som han kan bli en hjälte, om nu detta är 

något att stå efter. Motorcykelreparationerna har minskat nu på hösten, men Holger har släpat hem 2 
st. Volvo som är krockade, så vi har ju en del att göra i alla fall. 

Många hälsningar 
Pappa och Mamma 

 

Mamma har rättat en del stavfel så det ser litet mystiskt ut, jag hade tänkt komma in i Svenska 

Akademien och få ordna stavningen någon gång, men det tycks dröja. 

 

  



 Mats på berget 1955-12-08 

från Rune till Lars 

Hej Lars! 

Vi hoppas näsan håller tätt. Ditt uppvaknande på födelsedagen var ju inte det bästa. Då jag läste brevet 

från dig kom jag att tänka på Strindberg, jag hoppas att Du inte läser för mycket? Mamma talade om 

att hon glömde skinnkragen, då hon skickade rocken. För övrigt är det mycket oroligt här nu. Fru 

Eriksson har sålt gårdarna och verkstaden till Nils Johansson, han på andra sidan vägen, men han skall 

ej tillträda förrän 1 januari 1956. Innan dess får Holger köpa alltsammans, men då skall han erlägga 

2500:- i skadestånd till Nils Johansson. Nu har han anlitat en advokat, som skall försöka göra något. 

Vi väntar att det blir fullt pådrag nästa vecka, får vi se vad det blir med det. Vi var upp till Borlänge en 

söndag och såg på konst. Det var en samling av allt vad Dalarna kan prestera av egna konstnärer just 

nu. Med undantag av ett fåtal rätt bra saker, var det mesta beklämmande att se. Det var riktigt roligt att 

komma hem. Sedan o se på Pelles akvareller. Den som står för fotoavdelningen i Jernverket där Björn 

arbetar vann årets tävling om bästa Folkarebilden. Den var införd i Avesta Tidning så vi har klippt ur 

den så Du kan studera tekniken. Som Du ser är Björn med på bilden. Det är Lanberts som är längst ut 

på höger vägbana. Pelle var i Stockholm i förra veckan och hörde på riksdagsgubbarna. Han låg över 

vid Fritz och Bertha. Vi sänder med ett brev från Hongkong, För övrigt är allt sig likt. 

Många hälsningar från 

Mor och Far 

 

P.S. Jag har talat med ägaren till nya bilskolan angående möjligheten att ta kort i helgen. Han kunde ej 

svara på det utan att veta exakt tiden för att kunna undersöka möjligheten av att få köra upp 

förbesiktningsmannen. 

  



 Mats på berget 1956-01-29 

från Rune till Lars 

Hej Lars! 

Jag skall försöka berätta vad som uträttats sen vi fick brevet från dig. Det kom precis lämpligt för i 

veckan var länets rådgivare här i läroverket. Jag var ner och talade vid dem om Pelle och samtidigt var 
det ju lämpligt att få råd i ditt fall. Jag fick en klar redogörelse för alla möjligheter om lån. Du har nog 
uppfattat det rätt om jag fattat ditt brev rätt. Det gäller ju tre möjligheter. Han föreslog att Du skulle 

söka dels stipendier, dels räntefria. Har man tur och får hela stipendiet blir det fri bostad och fri mat, i 
annat fall kan det bli endera bostad eller mat, i sämsta fall ingenting. Det räntefria söker Du också t 
samtidigt till den verkan det hava kan. Dessa båda möjligheter skall sökas före första mars. Blanketter 

till dessa har jag skaffat vid rektorsexpedition, och skall jag med hjälp av Lövqvist fylla i dem så långt 
det går med uppgifter som vi känner. Det skall även intygas av en person att Du gjort dig känd för flit 
och ordentlighet och det passar ju då att Lövqvist samtidigt intygar detta. Åldersbetyg har vi skaffat, 

men betygsavskrifter försökte jag få vid rektorn, men det fruntimmer som satt å expedition menade att 
vi kunde låta avskriva det betyg Du fått, så vida det inte förkommit då de skulle utskriva ett. Vi har 
inte reda på om det är här hemma eller om Du har det med dig. Om Du vill kan Du i så fall skicka ner 

det eller skriva och tala om var det finns så skall vi ordna med avskrifter. Det skall ju vara flera 
stycken. Vi skickar redan upp alltsammans så Du får skriva under dem och komplettera uppgifterna. 
Det gäller val av linje i skolan och dylikt. Kan Du i så fall få hjälp med skriva med skrivmaskin 

någonstans, jag hade tänkt maskinskriva ansökningarna, annars kanske det går att fylla i med 
bläckpenna också. 

 



 Mats på berget 1955-11-17 

från Rune till Lars 

Hej Lars! 

Vi gratulerar Dig så hjärtligt på 20-års dagen! 

Vi har skickat en färgfilm som vi hoppas Du sätter i och gör en massa fina tagningar! Det är en film 

som man framkallar och sätter i ramar samt visar på duk eller ser på genom en speciell kikare. I 

lördags var vi till Arne och uppvaktade honom på 40-års dagen. Mamma och jag gick dit kl. 12 på 

lördag natt och kom ej hem förrän kl. 12 på söndagen. Det var fullt med folk, fyllon mest, som kom 

och gick hela tiden, även efter sedan mamma och jag åkte hem. Det dracks mest, spelades dragspel 

samt fotograferades. Ett kort som mamma och jag var med på skulle en fyllo knäppa, men vi vart visst 

längre i ansiktena än hela kroppen. Arnes flicka var med hela tiden, hon drack allt mellan vatten och 

brännvin. Hoppas att kläderna kom fram i bra skick. Hatten blev väl inte platt? Är det något annat Du 

behöver? Skriv snart något. Har Du läst något i yrkesbroschyren och fattat något beslut? Det brådskar 

ju inte än på dagen var jag kan tro. Vi kanske hinner talas vid på julferierna. I går var jag i svag-

dricksbryggeriet och monterade ner sköljmaskinen. Den nya bryggarn har inköpt svagdricksbryggeri 

och sålt maskinerna. Det blir bara öl här nu. Vi fick 4 st. starköl av honom, det var inte något vidare, 

men det skall visst vara ett av det bästa i Sverige, säger experterna. Om måndag skall vi till Falun och 

montera upp den i ett bryggeri där. För övrigt är allt väl här. 

Många hälsningar 

Mor och Far 

  



 Mats på berget 1955-12-08 

från Rune till Lars 

Hej Lars! 

Vi hoppas näsan håller tätt. Ditt uppvaknande på födelsedagen var ju inte det bästa. Då jag läste brevet 

från dig kom jag att tänka på Strindberg, jag hoppas att Du inte läser för mycket? Mamma talade om 

att hon glömde skinnkragen, då vi skickade rocken. För övrigt är det mycket oroligt här nu. Fru 

Eriksson har sålt gårdarna och verkstaden till Nils Johansson, han på andra sidan vägen, men han skall 

ej tillträda förrän 1 januari 1956. Innan dess får Holger köpa alltsammans, men då skall han erlägga 

2500:- i skadestånd till Nils Johansson. Nu har han anlitat en advokat som skall försöka göra något. Vi 

väntar att det blir fullt pådrag nästa vecka. (Då) får vi se vad det blir av det. Vi var upp till Borlänge en 

söndag och såg på konst. Det var en samling av allt vad Dalarna kan prestera av egna konstnärer just 

nu. Med undantag av ett fåtal rätt bra saker var det mesta beklämmande att se. Det var riktigt roligt att 

komma hem sedan och se på Pelles akvareller. Den som står för fotoavdelningen i Jernverket där 

Björn arbetar vann årets tävling om bästa Folkarebilder. Det var införd i Avesta Tidning så vi har 

klippt ur den så Du får studera tekniken. Som Du ser är Björn med på bilden. Det är Lanberts som är 

lägst ut på höger vägbana. Pelle var i Stockholm i förra veckan och hörde på riksdagsdebatten. Han låg 

över vid Fritz och Berta. Vi sänder med ett brev från Hongkong. För övrig är allt sig likt. 

Många Hälsningar från 

Mot och Far. 

P.S. Jag har talat vid ägaren till nya bilskolan angående möjligheten att ta kort i helgen. Han kunde ej 

svara på det utan att veta exakt tiden för att kunna undersöka möjligheten av att få köra upp för 

besiktningsman. 

  



 Mats på berget 1956-01-29 

från Rune till Lars 

Hej Lars! 

Jag skall försöka berätta vad som uträttats sen vi fick brevet från dig. Det kom precis lämpligt för i 

veckan var länets rådgivare här i läroverket. Jag var ner och talade vid dem om Pelle och samtidigt var 

det ju lämpligt att få råd i ditt fall. Jag fick en klar redogörelse för alla möjligheter om lån. Du har nog 

uppfattat det rätt om jag fattat ditt brev rätt. Det gäller ju tre möjligheter. Han föreslog att Du skulle 

söka dels stipendier, dels räntefria. Har man tur och får hela stipendiet blir det fri bostad och fri mat, i 

annat fall kan det bli endera bostad eller mat, i sämsta fall ingenting. Det räntefria söker Du också 

samtidigt till den verkan det hava kan. Dessa båda möjligheter skall sökas före första mars. Blanketter 

till dessa har jag skaffat vid rektorsexpedition, och skall jag med hjälp av Lövqvist fylla i dem så långt 

det går med uppgifter som vi känner. Det skall även intygas av en person att Du gjort dig känd för flit 

och ordentlighet och det passar ju då att Lövqvist samtidigt intygar detta. Åldersbetyg har vi skaffat, 

men betygsavskrifter försökte jag få vid rektorn, men det fruntimmer som satt å expedition menade att 

vi kunde låta avskriva de betyg Du fått, såvida det inte förkommit, då de skulle utskriva ett. Vi har inte 

reda på om det är här hemma eller om Du har det med dig. Om Du vill kan Du i så fall skicka ner det 

eller skriva och tala om var det finns, så skall vi ordna med avskrifter. Det skall ju vara flera stycken. 

Vi skickar sedan upp alltsammans så Du får skriva under dem och komplettera uppgifterna. Det gäller 

val av linje i skolan och dylikt. Kan Du i så fall få hjälp med skrivmaskin någonstans, jag hade tänkt 

maskinskriva ansökningarna, annars kanske det går att fylla i med bläckpenna också. 

Det tredje lånet, det så kallade Statens Garantilån kan Du ju söka och även få när som helst under året, 

så det brådskar ju inte. Det får ju alla så vida inte betygen är under Ba+, men enligt förslag skall det nu 

ytterligare sänkas. Jag hörde i radio här om kvällen att högskolorna i Stockholm och Göteborg blivit 

anmodade från högste ort att i år ta in högsta möjliga antal elever då bristen på högskoleutbildade har 

blivit extra stor. Skriv så fort Du kan angående betyget så skall vi ordna allt i veckan. För övrigt går 

allt som vanligt här. Hoppas Du inte far illa i tält. behöver Du något för värme så skriv och tala om, 

sovsäckar, handskar eller dylikt. 

Hälsningar 

Mamma och Pappa 

  



 Mats på berget 1956-03-11 

från Rune till Lars 

Hej Lasse! 

Vi hoppas att manövern gott bra! Plåtarna som Du sände har vi studerat mycket noga. Jag lånade en 

apparat av Pettersson så i kunde förstora upp dem på väggen. De var ju bra alla. Vi kan låna den igen 

när Du kommer hem och se dem igen. Björn hoppas att Du inte är så slut som Du såg ut på färgfotot!  

 

 

Den trötta soldaten Lars 

 

Vi har ej haft så brått att skriva då Du skulle bli på manöver i två veckor, men nu höll det på att bli 

nästan sent. Vi skall skaffa en film i dag och sänder den i morgon. 

Föregående lördag var vi ner till Stockholm. Pelle hade ledigt från skolan och Björn tog ledigt så vi 

åkte ner alla. Pelle ville se vårsalongen på Liljevalls. Det är ju en utställning som alla svenska 

medborgare får sända in tavlor till. I år hade det sänts in över 3000 st. Av dessa gallrades ut 300 som 

det fanns plats för på väggarna. Olja, akvarell och pastell samt någon skulptur. Det var intressant, men 

i fråga om akvarell har vi ju finare i Pelles hemma på väggarna, kom vi underfund med. Mamma och 

jag håller på och läser om Vatikanen, påven och Peterskyrkan. Vi har kommit underfund med att det vi 

såg i Rom var bara en liten del av vad som finns i Rom att se. Bara i Vatikanen finns det outtömliga 

mängder av skatter och konst. I dag är det ett enastående fint väder här, med takdropp och vårsol, 

hoppas ni har lika fint. Du hinner väl skicka något mer brev innan Du kommer, så vi vet när vi kan 

vänta Dig. Sänder med ersättning för utlägg å exponeringsmätaren. Filmen sänder vi omedelbart i 

morgon. 

Många hälsningar 

Mamma och Pappa. 

  



 Mats på berget 1956-04-18 

från Rune till Lars 

Hej Lasse! 

Vi sänder de skattsedlar Du talade om i telefon. Det hördes så dåligt så man fick gissa till hälften. Den 

skattsedel som låg i skåpsängen var från i fjol, men vi sänder en som har kommit i år också, så kan Du 

välja eller dom kan välja på järnvägen. Det kom en stor låda apelsiner i dag från Israel. Vi skall göra i 

ordning ett paket och sända dig. Resten hjälper vi Dig äta upp. Mamma kanske gör i ordning saft 

också. Vi diskuterade i dag vad som skulle kunna vara lämpligt att sända till Israel som tack. Tror Du 

rostfria knivar och gafflar vore lämpligt? Det kanske är en sak han kunde sälja ifall de inte vore 

lämpliga för honom. Jag vet ej om dom har något vidare med rostfritt där nere. Vad tror Du Själv? Du 

kan skriva och tala om vad du tror. Skulle det passa kan mamma och jag köpa och sända. Han måste i 

varje fall ha något nu när det bara kommer mer apelsiner. Den här gången var till och med frakten 

betald så det var bara att hämta. Jag sitter och väntar att det skall komma en Fuldamobil hit i kväll från 

Uppsala. Vi har en spekulant här i Avesta. Det har gått mycket bra med affärerna hittills i år. 

Du måste sända namn och adress på honom i Israel om vi skall sända något dit.  

Har du fått ersättningen från det militära för studiekurserna? Pengarna kom hit men vi sände den åter 

till Östersund på Din adress. 

Många Hälsningar! 

Pappa och Mamma 

  



 Mats på berget 1956-05-08 

från Rune till Lars 

Hej Lasse! 

Vi skriver i all hast så Du får en del brev som kommit. Jag skall ta reda på om Du behöver 

mantalsskriva dig i Östersund, jag tror det ej. Angående papperen från Jernverket kommer också 

senare, vi har haft så bråttom nu ett tag, har sålt mopeder även på söndagarna. Pelle är till läroverket i 

kväll och får reda på resultaten av realskrivningarna, men har ej kommit hem än, kl. är 10, en flicka 

skulle ha någon fest i en sommarstuga vid Vansjön så han kanske gick (åkte, en mil) dit. 

Har Du hört något om ansökningarna å lån än? Var det inte i april det skulle bli klart? Hur går det med 

ekonomin för Dig? Vad ger Du för maten per dag? Vi sände in ett anbud å en stuga i Jugansbo efter 

älven, men har ej hört något mer av det. Vi kanske bjöd för lågt, men det finns väl flera. Mamma och 

jag hade gärna velat ha en stuga att åka till om söndagarna då det är lugnt. Här är det ganska surrigt nu. 

Serien i motorcross har börjat nu så i kväll hade jag fullt med knuttar omkring mig i svarven som vill 

ha hjälp med trasiga delar och motorer. Och så har vi sålt riktigt bra i vår så det har varit en del 

skrivningar. Mamma har letat efter mattebreven som Du ville ha reda på, men har ej kunnat hitta annat 

än ryska språkkursen. Har vi missuppfattat platsen? vi sänder frimärkena samt brev snarast. I 

namnfrågan skall jag forska vidare, skriver sedan. 

Hälsningar från oss alla 

Pappa och Mamma 

Hälsningar till Margareta 

  



 Mats på berget 1956-05-19 

från Rune till Lars 

Hej Lars! 

Jag började faktiskt skriva överskriften den 19, men det är en brådska här hemma nu så jag hinner ej 

med. Nu har jag talat vid Oskar Eriksson på arbetskontoret i Jernverket så han har skaffat ett intyg på 

den tid Du arbetade i valsverket på ferien. Skall vi sända upp det till Dig eller ska det vara kvar här 

hemma. Jag ringde också prästen och hörde huruvida Du borde mantalsskriva Dig i Östersund. Han 

läste då upp vad lagen säger i Ditt fall. Varje svensk medborgare äger rätt att vistas var som helst i 

landet för sin utbildning utan att skriva sig där. Men det var egentligen prästen i Östersund som 

avgjorde saken. Skulle saken ha gällt en person i Avesta skulle pastor Karlsson inte ha yrkat på att han 

skrivit sig här. Förväxlingen som mamma och jag gjorde var ju förargligt, men Du skrev om 

mattekursen i meningen före i brevet så vi tog för givet att det gällde den. Nu har mamma tittat och det 

finns 10 brev här som är klara och betygsatta. Den låda med frimärken som Du önskade sänder vi med 

Pelle, han kommer i morgon kväll med tåg härifrån kl. 16.47, det är nu tisdag eftermiddag. Vi sänder 

200:- nu så kan Du anmäla dig vid någon körskola och börja ta körkort, vi sänder mer sedan. Du kan 

ju skriva och tala om hur det går. Det går nog att få köra på kvällarna i Östersund också, här kör dom 

mycket på kvällarna med elever som ej har tid på dagen. Och så hoppas jag Du får reda på något mer 

av det här brevet. Det blev ju dåligt t förra, men tiden räcker ej, det är ju högsäsong här nu och de 

affärer som blir gjorda nu före semestern är ju de bästa. Stugan vi lade anbud på fick vi ej. Det var en 

bussförare här i Avesta som tog den, han affärar visst med gamla torp. 

Vi skriver snart igen. 

Många Hälsningar till Dig och Margareta från 

Pappa och Mamma 

  



 Mats på berget 1956-06-10 

från Rune till Lars 

Hej Lasse! 

Vi har nu letat fram en avskrift å studentbetyget som vi sänder. Anmälan till fyllnadsprövning som Du 

sände skall ju också åtföljas av en betygsavskrift. Tror Du det blir bra om vi lämnar in den till rektorn 

under juli? Vi var till läroverket i går kväll och såg på teckningar och slöjd. Men i samband med Pelles 

var ju de andra ganska ointressanta. Det var ju dock en del mycket skickligt gjorda teckningar. Pelle 

väckte dock det största intresset. I dag har vi varit i skogen och strövat, bland annat så plockade vi ett 

par liter fina murklor. Jag hoppas det går bra för dig i körskolan, vi skall strax sända mera pengar till 

kursen. Någon stuga har vi inte fått tag på ännu, men det finns vissa möjligheter att kunna komma 

över. Men första ägaren måste ju först få lagfart innan ny affär kan komma i fråga. Mamma och jag 

har talats vid om vi skulle åka ner till Stockholm nu  god tid och tala vid Fritz och Bertha om rum åt 

Dig. Bertha har ju varit sjuk, blodbrist konstigt nog, så vi vet ej hur dom har det, men vi kan ju 

eventuellt få tips och hjälp av dem. Annars finns det ju flera att bearbeta men det är nog bäst att börja i 

tid. I motorcykelbranschen är det ganska surrigt just nu. I går var Holger och jag till Vikmanshyttan 

och demonstrerade Goggomobilen för en änka som håller på att taga körkort. En Svalan M.C. som vi 

sålde till Virsbro har gjort oss snurriga. Vi har nog varit där fem gånger och hämtat samt kört tillbaka 

den för diverse fel och elände. Sist mamma och jag hämtade den var det utomstående med och pikade 

samt undrade om det var sista resan snart. 

Många Hälsningar till Dig och Margareta från oss alla 

R 

 

  



 Mats på berget 1956-07-12 

från Rune och Inga till Lars 

Hej Lasse! 

Som Du ser har vi skaffat åldersbetyg samt betygsavskrift. Nykerhetsintyget kommer så snart det blir 

klart. Jag har ringt till landsfiskalkontoret så det är utskrivet och på väg till nyketerhetsnämnden för 

utlåtande, sedan går det tillbaka till landsfiskalen för slutlig behandling. 

Vi blir mest hemikring här på semestern, så vi sänder det så fort det kommer. Papperet med 

betygsavskrift som skulle till rektorn har jag varit med samt erlagt 40:- kr. Det var ej rektorn själv utan 

en vikarie. Jag frågade om allt var klart, men han lät så svävande så jag tror han inte visste hur det 

skulle vara. Det enda han var säker på var de 40:- kr, det var rätt. Han skulle ringa senare om något ej 

var klart. 

Nu har vi spårat upp ett nytt sommarställe som ligger vid en sjö, Mörtsjön, strax intill Morshyttan. Det 

är ett par systrar i Stockholm som äger det, så vi skall underhandla med dem under semestern, få se 

hur det går. Kåken är ganska förfallen med det ligger fint vid en sjö, är 3 tunnland åker och 3 tunnland 

skog. Lagom för sig självt, går att åka bil ända fram. Det går även att åka buss, ej längt från stora 

vägen. 

(Mamma forsätter.) 

Kära Lasse, du är välkommen hem med Margareta, det ska bli roligt att träffa henne, vi hade tänkt ett 

tag att vi skulle skjutsa upp Pelle efter hans ledighet till Östersund, få se hur det blir, det är ju ganska 

långt att köra i ett svep. 

(Björn fortsätter.) 

Nu var det min tur att skriva, klockan är halv elva, så jag skriver bara en rad innan jag lägger mej. I år 

får jag semester samtidigt med mamma och pappa. Dom åker ned till Stockholm på lördag där dom 

ska låna nyckeln till stugan. Vi har nämligen varit i kontakt med den ena systern och hon hade inte tid 

förrän om en vecka att komma upp hit, så hon tyckte vi kunde få låna nyckeln. Det vill säja att vi 

kommer att tillbringa semestern uppe vid Mörtsjön. Men nu är det TT på lördag och söndag så Pelle 

kanske vill åka upp och se det i stället. Jag har då tappat intresset för det! Om man nu har någonting att 

säja till om. Jag var just nere vid Sten och spelade ishockey (spelet du vet). Han och Karl-Gunnar har 

tänkt åka moped ned till Tyskland nu på onsdag men föräldrarna är oroliga så riktigt bestämt är det 

inte. Sten har tjänat pengar på att jobba i Kallvalsverket. Du behöver inte tro att vi har pappersbrist  

det är bara jag som inte ville köpa nytt papper. Nu måste jag säja medanns det går. Hej!  

  



 Mats på berget 1956-07-12 

från Rune till Lars 

Hej Lasse! 

Vi har letat alla fyra efter A4 pärm R3-matte, men vi har ej kunnat hitta någon. Kan Du ringa eller 

skriva och tala om var den finns så skall vi leta igen. Intyget från Jernverket sänder vi nu. 

Tentningstiden skriver jag närmare om, jag skall besöka rektorsexpeditionen, men den är ej öppen 

annat än onsdagar så efter onsdag skriver jag. Det kanske är bäst Du skriver om pärmen, om Du ringer 

kanske vi ej är hemma. Vi skall vara ute så mycket som möjligt. Idag skall vi till Mörtsjön får se om 

Pelle kan finna några fina motiv där. 

Vi fick brev från Margareta i förra veckan, ett mycket trevligt brev förresten. Det skall bli untressant 

att träffa henne, efter brevet har man ju bildat sig en viss uppfattning om henne. Att hon är välkommen 

är ju självklart. Få se hur det går om vi åker upp med Pelle efter ledigheten. 

Hälsningar från oss alla 

Pappa 

  



 Mats på berget 1956-07-19 

från Rune till Lars 

Hej Lasse! 

Vi har nu fått nykterhetsintyget. Det kom ett militärbrev också. Vi har letat idag igen efter matte-

pärmen, menvi går nog bet på att hitta den. Vad cykeln beträffar så har jag talat med Pelle, så vi sänder 

upp hans cykel nu idag. Du kan ha den tills Du skall hem, så kan Pelle ha den kvar vid regementet 

sedan. Skulle Du få användning för en cykel i Stockholm så köper vi en ny då. Nägot nummer på 

cykeln har vio ej kunnat finna så Du har väl inget annat att göra än att titta in vid polisen om någon tid. 

Är den då inlämnad där så känner Du ju igen den. Skulle dom ha trampat iväg långt på nden så 

behöver vi ej tänka på den mer. Jaqg ringde rektorn i går angående tiden för fyllnadsprövning i matte. 

Det var som tur rektorn själv så jag fick klara besked. Torsdagen den 23 augusti mellan 8.30 – 15 

kommer skrivnigar i specialmatte att äga rum. Om vi följer Pelle upp till Östersund så kanske det var 

lämpligast att åka på lördag så kunde vi vara i stan på söndag då Du är ledig. Margareta har väl också 

söndag fri? Ett rum skall väl gå att få. Pelle kunde ju bo hos oss tills han skall inställa sig. Han är i 

Bjurfors och målar idag, men vi skall tala vid honom om det. Nu menar vi inte att Margareta och Du 

skall inhibera resan till Avesta ifall vi skulle komma upp utan ni skall komma i alla fall. 

Många Hälsningar från oss alla, 

Pappa 

  



 Mats på berget 1956-07-24 

från Rune till Lars 

Hej Lasse! 

Alla papperen är nu ordnade. Med eftermiddagståget till Stockholm är dom skickade. Det var ganska 

marigt att få avskrifter nu när alla ha semester så jag måste till Skogsbo där polisman Ahlin åtog sig 

det. I går kväll kom han hit med dem, men när han gått upptäckte vi att han glömt av teckningsämnet 

och betyget i det. 

Igår kväll kom han hit med dem, men när han gått upptäckte vi att han glömt av teckningsämnet och 

betyget i det. Idag var jag tvungen att leta på honom igen så han fick skriva om det. Han gjorde också 

avskrifter av arbetsintygen. Dessa avskrifter gick jag sedan upp till borgmästaren med. Han är 

nämligen notarius publikus här. Vi hade tur för det var en vikarie, en mycket bra karl. Han var lite 

förskräckt att det var så noga. Men han letade på den finaste stämpeln. På varje papper vart det som ett 

kvitto två stämplar samt hans namn. Skulle nu inte papperen duga så är det fel på Högskolan sa han. 

För övrigt sa han att praktikintygen var nog en mycket bra sak då det gällde Högskolan. Så nu kan Du 

vara lugn för papperen. 

Pelle har också målat en hel del fina saker sen han kom hem. I dag var han till en lärare, Lie, och sålde 

4 st. Han fick 340:- kr, men Lie tyckte visst ändock att Pelle var för billig. Vi har haft en mycket fin 

vecka, men den här ser ut att bli sämre. För övrigt har väl ingenting hänt, utom att Nisse Karlssons 

cykelverkstad vid Skvallertorget har45 brunnit ner med 15 mopeder och 50 st cyklar. 

Jag hoppas Du fått cykeln? 

Många hälsningar från oss alla 

Pappa 

P.S. Hälsa Margareta 

  



 Mats på berget 1956-07-26 

från Rune till Lars 

Hej Lasse! 

Med posten i dag på morgonen kom Ditt brev samt ett från Högskolan så pappernen är tydligen 

framme. Det är fortfarande intyg som fattas! Ett om fullgjord militärtjänst. Vi sänder militärboken så 

kan Du kanske få militären där att skriva ett intyg. Så vill dom ha uppgift om var Du helst vill gå i 

Göteborg eller Stockholm. Du kan väl framhålla att då Du ordnat rum i Stockholm vill Du helst gå där. 

Det var ju synd med körkortet men det går väl bättre nästa gång. Dom gör så där ibland här också så 

alla blir kuggade det är väl för att sätta mera fart på körlärarna. 

Vi stod just i färd med att åka ner till Stockholm då posten kom så vi skall posta det här i Krylbo när vi 

åker förbi så kanske Du har det redan i dag.  

Skriver mer senare. 

Hälsningar 

Pappa 

  



 Mats på berget 1957-01-27 

från Rune till Lars 

Hej Lars! 

Här är allt sig likt. Det enda underliga är vintern, ingen snö och ingen kyla. Det var roligt att Du tror 

att mejslarna kommer till användning. Det var Sjöberg som tagit hem dem i affären, och jag tänkte 

dom skulle passach Du arbetar. Regela verkar dom och snyggt och praktiskt förpackade. Den mejsel 

Du frågarde om är en stjärnmejsel som användes för stjärnskruv, en numrera mycket använd skruv 

bland annat i bilar. I stället för spår för vanlig mejsel är det ett stjärnformat spår. 

 

 

 

Jag har tänkt på en sats med hylsnycklar. Tror Du att det kan bli användning för Dig av en sådan. Du 

kanske vet var jag menar, en sådan man använder i stället för skiftnyckel. Man förstör inte muttrarana 

med hylsnycklar och så håller dom i mycket bättre. Jag har sett en mycket fin sats, förpackad i en lite 

ask. Hylsorna började vid a mm och idare uppåt. Jag vet ej men tror att innom det elektriska används 

millimetermått å mutter. Det kan Du förresten ta reda på. Jag menar måttet å sexkanten på muttern. 

 

 

 

Ta även reda på vilken gängstigning som används inom den elektriska branschen, om det är millimeter 

eller tum. Det bör Du i alla fall ha reda på då Du börjar med det praktiska 

Dewklarationen ordnar jag. Löneuppgiften har kommit från Östersund. Inkomsten var 1921:- och i 

skatt var inbetalt 363:- kr. 

Björn har gjort en förstoring till Gunhild och Harald. Vi sänder den direkt till Norsbol, för Gunhild har 

namnsdag i veckan så mamma skall skriva brev till henne.  

Om det år något Du behöver så skall Du skriva.  



Jag håller på med bokslutet och det är en massaslutat med inbetalningarna, så Holger och jag är ute var 

annan kväll och jagar folk.  Jag hade tänkt att körförbudet skulle upphöra snart så skulle vi åka ner om 

söndag. 

Hälsa till Fritz och Bertha samt Solveig. 

Hälsningar 

Pappa och Mamma 

P.S. Pelle sålde 3 st tvlor till läroverket, det var Böcklingarna, Skinnrocken och Hyttan i Ängelsberg. 

Han begärde 370:- och fick det utan prutning.  



 Avesta 1957-07-01 

från Rune till Lars 

Hej Lasse! 

Då vi nu är mera säkra på adressen skallvi börja skriva brev. På ett av korten skrev Du att vi ej skulle 

ändra något vid posten för ni troligen skulle flyttas. Detta gjorde att vi gick här och väntade och  bara 

tittade i postlådan efter mera kort ifrån Dig. Korten är bra skicka så många Du kan. Men Du måste 

först se till att Du får något i Dig. Den mystiska potatis-soppan är nog inte rätt kkokad, alla vitaminer 

är nog inte döda.  

Holger talade om att de fick mycket av den, men det var inte någon mer än han som åt av den, de 

andra tog visst bara en sked. 

Vi undrar så mycket vad ni gör för något om dagarna? Bor ni något så när bra? Här ä’r allt sig likt. 

Bilen var ju jämt slut då Du åkte. Nu har jag haft isär motorn och trimmat upp den, så nu tror jag den 

går över sommaren. Bromsarna blev också rengjorda och justerade, men det lyckades inte så bra. 

Mamma och jag var ner till kyrkogården i går kväll och då gick ett hjul värmt så jag måste ta av det 

mitt på kyrkogården och göra rent det. 

I dag sålde vi den sista stora BMW så nu är det slut på alla motorcyklarna igen. 

Tala om vad Du tror om Du kommer att klara Dig på de pengar som Du for eller fick Du allt med Dig? 

Huru många är ni i lägret? Är det några från andra länder? Du skall väl komma ihåg att skriva till 

Stockholm och uppgiva Din adress. Nu hoppas jag att brevet kommer fram till Dig, jag tycker att 

adressen ser så mystisk ut. Har ni sett något efter kriget? 

Just nu är det ganska spänt mellan Persien och England angående oljan, men vi får hoppas det lugnar 

sig. Kan Du läsa några tidningar så Du kan följa med vad som sker. 

Många Hälsningar från oss alla 

-- 18 

P.S. Vi skriver snart igen. Jag hoppas Du inte rättar stavfel, det är alldeles fullt säjer mamma. 

 

 

  



 Avesta 1957-11-07 

från Rune till Lars 

Hej Lars! 

Vi sänder ett brev som kom från posten angående din postsparbanksbok. Du ser väl själv vad det 

gäller. 

Här regnar det hela dagarna. Jag låg två dagar i asiaten. Mamma är sjuk nu.  

Jag skall ta reda på vad en framkallningsdosa kostar och skriva snart igen. Fotograf Säljström i 

Horndal låvade mig att få köpa hos honom billigt för han fick köpa en moped av oss under gänse pris. 

Affärerna har gått mycket bra i höst. Vi har sålt flera Heinkel nu och en skall hämtas på lördag. 

Majcomobilen är det också troligt att vi säljer nu. 

Mamma och jag skall till Horndal på söndag och se på gamla möbler som en har och vill sälja. Det är 

en som köpte en Heikel i förra veckan, som påstår att han har sådana i en stuga vid vägen till 

Grönsinka. Mamma funderar på om något skulle passa i stugan vi tänker köpa. Vi funderade också om 

vi skulle åka till Stockholm om fjorton dar eller söndagen den 17-11. 

Har Du några uttalande bland lärarna om de Ryska sateliterna? Det är ju en sensation av stora mått, 

skulle vara intressant att höra om de gör några uttalande, 

Vi får väl talas vid när vi kommer ner, om det inte blir isgata. 

Hälsningar 

Mamma och Pappa. 

  



 Avesta 1957-11-20 

från Rune till Lars 

Hej Lars! 

Jag ringde på måndagen som avtalat, var och träffade Bertha. Rummet var uthyrt till en släkting till 

dem, men hade dom vetat att Du ville ha det så hade Du fått det. Jag skriver rom men det var en 

lägenhet. Bertha sa att han frågat dig om du ville bo i Sundbyberg och då hade Du svarat att Dui inte 

ville, därför sa ingen något nu. Hon tytckte det var hemskt synd för Du hade gärna fått rummet. Men 

de skulle komma ihåg dig om det blev något. 

Det blev rätt så besvärligt att åka hem. Mellan Sala och Enöping började det bli glashalt och det varade 

ända hem. Men det gick utan missöden och skulle det bli så halt tills den lördagen då vi tänkte åka ner 

igen så blir vi nog hemma. 

Det kan ju bli bättre också, och då kommer vi.  

Under julhelgen får vi talas vid med Margareta och sedan får vi sätta fart på Helge Andersson. Jag 

träffade Arne i Högbo i går på ett motorklubbsmöte och han nämde om att nu hade Lars-Arne köpt en 

krockad Simka så nu har dom var sin i källaren. 

Någon snö har inte kommit här än. Vi har mycket arbete på verkstaden än, men affärerna har börjat 

lugna sig. Jag skall börja med en automatmaskin till Artek (?) som skall borra alla hål för gångjärn och 

lås i dörrar, under ett tempo. Dom har 26,000 dörrar per år som skall borras och det har flera man 

arbetat med. Nu skall man klara det med den maskinen. 

Vi meddelar oss närmare lördag om resan. 

Hälsningar 

Mamma och Pappa 

  



 Avesta 1958-02-04 

från Rune till Lars 

Hej Lars! 

Hemresan gick bra men det var mycket halt ungefär halva vägen. Mellan Stockholm och Enköping var 

asfalten ren och torr, men ovanför Enköping började isbarken och den räckte ända hem. 

Vi glömde ju uppgifterna Du skulle ha för stipendieansökan. Den till statlig skatt senast taxerade 

inkomsten var 14.270:- kr och den behållna förmögenheten, enligt senaste självdeklarationen var 

43.730 :- kr. Om jag förstått det ätt så var det väl allt för stipendieansökan.  

Vi skickar nu korten till Spångberg och så skall vi höra med dem om lägenhet. Det var mamma som 

sa, korten var inne  vid Holger, och vi som letat så. Jag har tagit reda på att den där Turlock heter 

Bengt och är anställd på Exressen. Hans mor har flyttat från Grytnäs och bor i Stockholm. Men jag 

skall ringa Expressen i morgon, det går nog att få tag på honom där. Jag talade vid Löfqvist om 

deklarationen och han påstår att den skall lämnas dit inkomstskatten gårr föregående år. Det innebär 

att din deklaration skall lämnas i Avesta. Du kan skicka den direkt till taxeringsmyndigheten eller 

också till os, så lämnar vi in den. 

Här har allt klivit kallare i dag. 

Holger ringde i går ifrån Tyskland, han är ej bra än, har varit sängliggande i två dagar, men i morgon 

åker dom hem. 

Annars är det sig likt här, jag skall skicka en deklarationsblankett till Pelle som han får skriva under 

och sända hit så fyller vi i den och lämnar in den. 

Hälsningar 

Mamma och Pappa 

  



 Avesta 1958-02-08 

från Rune till Lars 

Hej Lars! 

Vårt brev kom iväg strax före vi fick ditt. Siffrorna har jag fyllt i på båda blanketterna. Angående 

deklaratioen skrev jag i föregåenda brevet. 

Jag har nu fått kontakt med Bengt Turlock på Expressen. Jag har talat vid honom på telefon och han 

har lovat att försöka hjälpa oss. Han ville att jag skulle skriva ett brev till honom och beräta allt i 

saken. Det skall jag gjöra i dag, men han vet redan vad det gäller, det var väl närmast om lägenheten i 

Östersund han ville ha uppgifter, jag hoppas jag har dem kvar. Han får även din adress och 

telefonnummer. Hans adress är 

Slottervägen 37 

Sollentuna 

Jag måste sluta här så jag hinner skriva fler brev i kväll. 

Hälsningar 

Mamma och Pappa 

  



 Avesta 1958-03-09 

från Rune till Lars 

Hej Lars! 

Hur har Du det i Stockholm, här är det bara kallt. Just nu är det 18 grader. Vi kommer nog ner till er en 

söndag snart, eventuellt nästa, men jag ringer i så fall. 

Det blev så mycket trassel med bokslutet, så mamma och jag har räknat och kollat varje ledig stund. 

Först, när vi jämförde kassan med böckerna felades 1600:-. Efter nästa kollning kom vi på två fakturor 

som ej var bokförda och då blev det 6500:- för mycket i kassan. Detta var omöjligt att komma på 

något fel med böckerna trots att vi kollade allt flera gånger. Slutligen kom vi på att jag skrivit fel när 

jag räknade kassan vid årsskiftet. Jag hade nämligen lagt till det som fanns på giro två gånger och det 

var 650:-. 

Har Du hört något från Turlock? Eller har ni haft något annat napp på lägenhet?  

Vi fick brev från Björn, han funderar på att börja i Sjövik nästa läsår, så han kan bo hemma. Det är väl 

ganska dött i Malung på fritiden och mycket kallt, det var visst 28 grader där i dag enligt radion. Det är 

visst till det kallaste i Dalarna. 

Jag har läst en del i boken, som jag fick i julklapp. Den nya klassen. Den är mycket intressant.  

I dag var mamma och jag ut till Kolarbo och träffade Kronkvist. Det låter som att det skall gå att få 

köpa stugan hans. Han har inte fått tag på någon annan än, men skulle vi komma överens så skulle han 

hyra en lägenhet så vi fick köpa, vi skall återkomma längre fram. Han höll nu på och begärde 12000:- 

men vi skall väl försöka pruta.  

För övrigt går affärerna bra, men det skall väl bli något lugnare nu när bokslutet är klart samt 

deklarationen. 

Mamma frågar om Du kan klara dig med kläder tills vi kommer ner annars skall hon skicka ner före. 

Hälsa Pelle. 

Hälsningar 

Pappa och Mamma 

  



 Avesta 1960-04-15 

från Rune till Lars 

Kära Margareta och Lasse! 

Vi sänder en sen påskhälsning, hälsa även Gunilla, Inga och Nisse samt tacka för kortet.  

Mamma ligger sjuk igen. Fick feber på torsdagkväll, har väl städat och härjat för mycket. Men jag har 

ju hjälp av en utbildad hovmästare för Björn är hemma, så det går nog bra.  

Han höll nyss på och diskuterade namnbyte, men det kanske är bäst han skriver till Er om det själv. 

Vi var ut till Kolarbo en dag, men det är så surt på gårdsplanen och löst, så det är nog bäst det torkar 

något innan vi börjar gå där. Det ser ut att ha klarat sig bra där trots torkan i somras. Börn och mamma 

har satt ut narsisser och tulpaner lite överallt och dessa kommer fint nu, men haren har varit framme 

och ätit av knopparna på en del.  

Björn skall visst till Malmö efter påsken, så det blir fortfarande långt bort så det räcker. 

Vädret här är väldigt omväxlande, ens stunden är solen framme och det är riktigt varmt, andra stunden 

haglar det och regnar, åskan har också gått här i dag. 

Vi talade nyss om att det är konstigt att det finns så fina kort från Östersund och Frösön, här i Avesta 

är det omöjligt att hitta ett bra kort med Avesta-motiv. Dom ser så enformiga ut så man blir riktigt 

lessen. 

(Björn skriver:) 

Hejsan Lasse! 

Ja, det är tyvärr riktigt att jag skall ner till Malmö, men de sa att antagligen blir det inte så långsiktigt 

utan jag kommer till Stockholm efter en tid. 

Jag skulle just till med kartan du skickade, men då visade det sig vara något problematiskt. Kusten du 

har ritat gåt faktiskt farligt nära inpå mina öar, som jag har förut så jag kan inte få plats med någon 

halvö son vi beräknade. Går det att ändra? 

Har du ändrat uppfattning beträffande namnförslaget? Du var ju med på det förut. Vi kan skicka in 

förslaget direkt om du är med på det. Jag tycker inte vi ska ändra namnet med tillägg av något r. 

Massor av hälsningar 

Björn, Mamma och Pappa 

  



 Avesta 1961-03-08 

från Rune till Lars 

Hej Lasse och Margareta! 

Skulle ha skrivit för länge sedan, men Nu skall det bli av. 

Vi håller på med bokslut och arbetar på bilen. Det var nog mer arbete på den än man tänkte när vi 

började, men de flesta rosthål har vi lagat samt bytt båda lamphusen. Då vi inte kan åka något med 

bilen har vi inte varit till Kolarbo på länge. Men tiden har inte räckt till i alla fall, det fina vädret har 

gjort att affärerna kommit igång och detta för också med sig mer arbete. 

Korten vi fick i julklapp av lilla Björn voro utmärkt bra, vi hoppas att få flera med tiden. Språkar han 

för fullt nu? 

Vi var ner till Stuvsta och hälsade på hos Bruses. Dom ringde och ville att vi skulle koma omedelbar 

fast det vat inte så lämpligt för mig. Jag hade ryggskott, så jag kunde ej gå rak och så har det inte varit 

bra i hakspetsen, tandläkaren borrade igenom två tänder i underkäken. Jag går fortfarande med hålen 

öppna men ryggen är bra. 

Vi har bytt svarv på verkstaden och det var under flytten med svarven som jag fick ryggskott. 

Om vi inte skulle få bilen färdig tills vi åker och hälsar på hos Er så tar vi Dalpilen, vi åkte den hem 

sist och det var väl den bästa tågresa man åkt. SJ har verkligen lyckats utmärkt med det bygget.  

Mamma har sytt ett par byxor och en blus till lilla Björn. hon har väl med det när vi kommer. Vi 

lägger i en slant, det är en vinst som vi delat upp. Pelle och Björn har också fått. 

Du har väl mycket plugg förstår jag, men tala vid Margareta så kanske hon kan skriva ett brev, det 

vore roligt höra hur ni har det och hur lilla Björn mår. 

Det är Sverige och Västtyskland i radio nu och just nu är det 12-1 hör jag. Jag kan hälsa från Torkel, 

han var in till Björn i kväll. Björn går i körskola och sitter och läser teori, han läste nyss ur boken, om 

bilen står stilla på vägen så är risken för olyckor praktiskt taget ingen, och det får man väl hålla med 

om. 

Många hälsningar 

Pappa, Mamma och Björn.  

  



 Avesta 1961-07-24 

från Rune till Lars 

Hej Lasse och Margareta! 

Vi åker till Malmö i kväll och vidare till Rimini. Var i Kolarbo under söndagen och lördagen och 

hörde där nyheterna att det varit storm och hagel stora som hönsägg i Rimini, det värsta väder på 30 

år. Holger och Herta är där redan en vecka så det blir väl ett väldigt jämmer på dem när vi kommer 

neer. Jag skulle tro att vi får fint väder för vi brukar ha tur med vädret. 

Hoppas att tårtan var god. 

Nu har vi sökt igenom alla butiker i Avesta och Hedemora för mamma skulle köpa ett par svarta byxor 

åt dej Lasse, men här fanns inga, så vi sänder en slant får Du försöka i Stockholm. Mamma skulle 

också ha köpt en present till Margareta, men sen beslutade hon att vänta med det tills vi kom till 

Rimini, får se om hon inte kan hitta något  där. Mamma är till frisörn nu och sen skall vi packa, så här 

är ganska bråttom. 

Björn har funderat på att åka till er under vår semester, få se hur han gör. Det beror ju en del på hur 

bilen går som vanligt när man har bråttom är det alltid en del som skulle göras på dem. 

Vi skriver snart kort. 

Hälsningar 

Mamma och Pappa 

Svärmor och Svärfar 

Hoppas ni kan läsa, jag ser att det blev i slarvigaste laget.  

Hoppas lilla Nalle mår bra. 

Hälsa alla från Frösön 

  



 Avesta 1963-11-18 

från Rune till Lars 

Grattis Lasse på födelsedagen! 

Jag får tacka för presenterna på fars dag. På söndag morgon efter kaffet så öppnade jag paketet. Just då 

tänkte jag – om jag åtminstone haft en cigarett efter kaffet på fars dag, dom tog nämligen slut på 

lördag kväll. Då¨förstår Ni vad jag tänkte då det låg en ask i paketet. 

Slöipsen var i min smak, men så fin har jag ej varit än så jag har haft den. 

I Tor Ragnar Gerholms bok läser jag fram och åter och något fastnar väl för varje gång. Har Du reda 

på vad Svenska Fysikersamfundets årsskrift kostar och vad man köper den. Det gäller band 38, årgång 

1960. Det skulle vara intressant att läsa något om hur R.L. Mässbauer löste problemet med 

”Kärnklockan” det avhandlas visst i den årgången och bandet. 

Har nyss läst om ljusets tyngd. Det går rätt bra att följa med i boken utan matematiska kunskaper. Det 

tycks bli sämre när man kommer in på tid och tidsflöde. Annars är det rätt fantastiskt att tidsflödet 

ändrar sig. Tiden går ju fortare i ytterområdena och saktare in mot centrum. Dom har ju räknat ut att i 

en massa av 600 millioner kilometers radie så inträffar det för vanlligt tankande vansinniga att tiden 

står stilla i centrum. Nu har dom visst unte hittat någon stjärna som når upp till den diametern. Jag 

tycker man lättare kan acceptera att rummet ä’r krökt, än att tiden och tidsflödet är krökt, men kanske 

är det samma sak. Och ändock påstår författaren att tidens krökning ingår i den praktiska 

ingenjörskonsten i dag men ej rummets krökning. 

Jag hoppas no mår bra alla tre, Margareta får väl vara speciellt rädd om sig. 

Hälsningar 

Farfar och Farmor 

  



 Avesta 1964-02-02 

från Rune till Lars 

Bäste Lasse! 

Det är söndag kväll, jag har just läst om gravitation, acceleration samt dopplereffekt. Vid beskrivning 

av ljudvågorna i en vagn i rörelse så ökar ljudets hastighet vid föremålens närmande till varann och 

tvärt om, detta kallas hastighetens addition, - så långt förstår jag. 

Men ljusets hastighet i vacum är ju den högsta möjliga. Och vid försök har det observerats att jordens 

hastighet ej påverkar på ljusets. Och detta skulle också matamatiken bevisa. Alltså om man tänkte sig 

en vagn med ¾ av ljushastigheten och en man på vagnen med samma hastighet så skulle resultatet ej 

bli ljushastigheten utan något under. 

 

Jag misstänker att formlern för detta bevis förstår jag ej – men, och nu kommer jag till mitt egentliga 

ärende, kan man utan mattekunskaper förstå något av den formeln, som klar säger att hastigheten alltid 

blir något mindre trots bådas sammanlagda skulle bli större tycker man. Jag tvivlar ej på riktigheten av 

det hela, det är ju egentligen sagt i och med att ljushastigheten är den största, men jag tycker detr 

verkar underbart att även matten omtalar detta. I ett svar på problemet såg jag att svaret var 0,96, 

ljushastigheten = 1. I samband med ovanstående smulades begreppet samtidighet sönder vilket man, 

även i någon mån förstår. 

Hoppas Ni är friska allihop. Mamma hälsar, hon ligger och läser om fransk hestoria. 

Björn ritar upp nya förslag till farstu i Kolarbo. 

Hälsningar 

farfar 

  



 Avesta 1964-03-15 

från Rune till Lars 

Hej Lasse! 

Tack för breven. Det har klarnat en hel del om problemet med påbyggd hastighet för mig. Jag tog 

Björn till hjälp och han anmärkte faktiskt på att det verkade som om ett brev ej var med. Men det 

spelade inte så stor roll för jag arbetar ganska långsant med mina problem, så det var bara att fortsätta 

när det kom. Jag håller med Dig om att exemplet var vansinnigt, men det var väl närmast använt för att 

förklara vad jag funderar på. I din förklaring tycker jag att man anar något hur det kan komma sig att 

universum kan vara ändligt. Men jag kan ej mer än fatta dina föklaringar förrän jag fick ett nytt 

problem. 

I samband med att jag tänkt byta arbete bad jag mamma att låna hem någon bok om verkstadsteknik 

och studera. Hon kom hem med en som institutet för tekniska kurser låtit utarbeta. Vi läsningen kom 

jag in på precisionsbetonad bearbetning och det nya arbetet. Där beskrives gnistbearbetningsmaskin, 

ultraljudmaskin samt upptagning av hål med elektronstråle. Vid beskrivningen om elektronstrålens 

användning näms att en temperatur på 6000 grader alstras så metallen ögonblickligen går upp i ånga. 

Håltagning i konstgjorda safirer för instrumentlagning har gjorts ner till hål på 0,025 mm i diameter. 

Elektronstrålen leds ner genom fyra elektromagnetiska spolar eller ringar och styrs sedan mot 

arbetsstycket genom en elektromagnetisk lins. Elekronerna skulle då enligt boken ha en hastighet av 

620000 kiloneter per sekund, alltså dubbla ljusets – är det riktigt eller feltryck? 

Boken heter ITK Verkstadsteknik av H.E. Fristedt, tryckt 1960. Kan Du köpa fackliteratur billigare nu 

också? I så fall skulle Du köpa den åt mig, jag sänder i så fall pengar omgående. 

Hoppas Ni mår bra alla tre och hälsar speciellt till Nalle. han som ännu är befriad från alla hastigheter 

och elektroner. 

Hälsningar 

Farfar 

  

  



 Visby 1987-08-07 

från Inga och Björn till Lars 

 

 

 

Hälsningar från Gotland från 

mamma och Björn 


